
ESIMERKKI INFO-tilaisuuden
järjestämisestä 
Riitta Mäenpää (1-4) ja Heli Orre-Hedman (5-7), Pohjanmaan 
vaikuttamistyöryhmästä

”Info 
Pohjanmaan    
hyvinvointialueen 
vammaispalveluista 
11.5. ja 16.5.2023”



Miksi päädyitte vaikuttamistyöryhmänä järjestämään infotilaisuuksia?                         
(1/2)

▪ Info-tilaisuus järjestetty lokakuussa 2022 
hyvinvointialueen (ha) toimesta ruotsinkielisille – esim. 
tukiyhdistykseemme ei kukaan ottanut yhteyttä 
vastaavan tilaisuuden järjestämiseksi myös 
suomenkielisille, huomattava, että myös Laihia kuuluu 
ha:een

▪ Ha järjesti Vähässäkyrössä infon ha:n laatimasta 
Tulevaisuus- ja sopeuttamissuunnitelma 27.4.2023, 
varauduttu suomi/ruotsi

▪ Tiedossa oli se, että VPL oli tulossa voimaan 1.10.2023 
alkaen, joten meille suunnattua infoa ei voitu jäädä 
odottelemaan

▪ E-P:n hyvis –info toteutettiin eri 
vammaiskeskusjärjestöjen yhteistyöllä, Pohjanmaa 
sivuutettiin tässä kokonaan



Miksi päädyitte vaikuttamistyöryhmänä järjestämään 
infotilaisuuksia?                                        (2/2)

▪ Tukipiirin järjestämä info suuntautui E-P-hyviksen
palveluihin

▪ Tukipiirin kanssa päädyimme ratkaisuun, että 
Vaasan ja Laihian osalta infon järjestäjäksi tuli 
Pohjanmaan ha:n vaikuttamistyöryhmämme (vtr), 
joka koostuu Vaasan, Laihian ja FDUV:n
edustajista

▪ Vtr ehdotti  infotilaisuuden järjestämistä 
Kuntoutustoimialan johtajalle, palaveriaika ja 
samalla myös ha:n yhteyshenkilö järjestyivät. 
Näin pääsimme yhdessä suunnittelemaan ja 
toteuttamaan info-tilaisuudet.



Millaista yhteistyötä ja millaisia käytännön järjestelyitä tilaisuuden 
järjestäminen vaati?

▪ Yhteinen tapaaminen 20.3. ha:n ja vtr:n edustajien 
kanssa läsnä/Teams

▪ sovimme yhteydenpitotavan siten, että yksi henkilö 
hoitaa vtr:n puolen ja yksi henkikö ha:n puolelta ha:n
yhteydenpidon

▪ sovimme info-illat, keston 2 h/info ja kummankin 
tilaisuuden puhujat

▪ vtr:n osuudeksi jäivät kokousjärjestelyt (paikat, tekniikka, 
tarjoilut), yhdistysten jäsenistölle tiedottaminen kirjeitse 
ja facebook, ilmoittautumiset, ennakkokysymysten 
kokoaminen ja varmistus, ettei niissä ole 
tunnistettavuutta

▪ Teams-linkin jakamisessa tukea sekä Tukipiiriltä että 
Tukiliitosta, tapaamisten materiaalin esittämisessä tukea 
Tukiliitosta ja tekniseltä tuelta Pohy:ssä



Millaiset kokemukset tästä tilaisuudesta teille jäi, saitteko palautetta? 

▪ Tulisi varata enemmän tekijöitä järjestelyihin – vtr:ssä
kaksi – kolme tekijää Vaasassa, Laihia huolehti 
omasta jäsenistöstään

▪ Järjestelyihin pitää olla riittävästi aikaa – nyt oli todella 
tiukka aikataulu

▪ Ennakkokysymyksiin voisi pyytää myös vastaukset 
etukäteen kirjallisena – nyt ei ehtinyt tehdä omia 
muistiinpanoja

▪ Kiitoksia lausuttiin ja ohjeita / toivomuksia, kuinka tulisi 
jatkaa – osallistuminen ei kiinnostanut

▪ MUUTOKSIIN VARAUTUMINEN 

* varattu tila peruuntui – uusi paikka piti löytyä

* toinen varattu ilta peruuntui – kokoustilan
saaminen lyhyellä varoitusajalla tiukkaa

* illan ohjelmaan yksi esitys lisää – vaikutti muiden
esitysten aikatauluun



Miten ajattelette jatkosta, mahdollisista jatkotilaisuuksista?

▪ Tietoomme tuli, että erityishuoltopiirin lakatessa 
Pohjanmaan ha:n vastuulle tuli mm. Kristiinan 
kaupunki – nyt sen alueen suomenkielisen  
kehitysvammaisten tukiyhdistyksen jäsenistö ei 
saanut tietoa tilaisuudestamme, koska emme 
tunnistaneet tätä asiaa lainkaan.

▪ Aluehallituksen ja –valtuuston sekä 
aluevammaisneuvoston kanssa tulisi järjestää 
tapaaminen

▪ Vaikuttamistyöryhmän toiminnan vahvistaminen 
kielirajan yli



Mitä vinkkejä antaisitte muille, jos muut vaikuttamistyöryhmät / 
yhdistykset haluavat järjestää vastaavaa?  - mihin kannattaa 
panostaa/kiinnittää huomiota tällaisten järjestämisessä?

▪ valmisteluun aikaa ja tekijöitä riittävästi

▪ hyvä suunnitelma - hyvä työnjako

▪ tiivis ja nopea yhteydenpito osapuolten välillä

▪ nykytekniikan ajantasainen laitteisto: kannettava 
tietokone, videotykki, konferenssikamera, tulostin 

▪ nykyaikaisen tekniikan hallitseminen on aivan 
välttämätöntä niin laitteiston kuin myös 
sovellusten osalta kuten  Teams ja sosiaalinen 
media 
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